
 1 

Protokół Nr V/18 
z sesji  Rady Gminy Nowa Wieś Wielka 

z dnia 26 lutego 2019 r.  
 

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Nowej Wsi Wielkiej i trwała od godz. 1300 

do godz. 1710. 
Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Pan Waldemar Owczarzak. 
Obrady protokołował Pan Szymon Giżycki. 
Sesja prowadzona była przy użyciu prezentacji multimedialnych. 
 
Ad 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
Obrady V sesji Rady Gminy Nowa Wieś Wielka otworzył Przewodniczący Rady, Pan 
Waldemar Owczarzak, witając wszystkich przybyłych. W obradach uczestniczyło 13 radnych, 
co stanowiło quorum wymagane art. 14 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym (Dz.U. z 2018 r. poz. 994, z późn. zm.); zatem Rada była władna do podejmowania 
uchwał. 
W sesji Rady Gminy uczestniczyli także Wójt Gminy – Pan Wojciech Oskwarek, Skarbnik 
Gminy – Pani Władysława Papis, Sekretarz Gminy – Pan Leszek Latosiński, Radca Prawny – 
Pan Krzysztof Nowacki, Dyrektorzy i Kierownicy Gminnych Jednostek Organizacyjnych, 
Kierownicy Referatów, sołtysi oraz Radny Powiatu Bydgoskiego – Pan Romuald Góralczyk. 
<Listy obecności stanowią załącznik do protokołu> 
 
Ad 2. Wybór sekretarza obrad. 
Przewodniczący Rady poprosił, aby zgodnie z przyjętą praktyką i kolejnością alfabetyczną, 
funkcję sekretarza obrad pełniła Pani Radna Agnieszka Karolak, która wyraziła na to zgodę. 
Obecnych podczas głosowania było 13 radnych. Rada Gminy 12 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kwiatkowska Anna, Majewski 
Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Słaboszewska 
Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), przy 1 głosie „przeciw”(Kin Joanna) i braku 
„wstrzymujących się” (nieobecni: Dojs Danuta, Wiśniewski Zbigniew), wybrała Panią Radną 
Agnieszkę Karolak na sekretarza obrad. 
 
Ad 3. Ustalenie porządku obrad. 
Pan Wójt wniósł o zniesienie z porządku obrad punktu 8. „Podjęcie uchwały w sprawie 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla miejscowości Brzoza - część ul. 
Bydgoskiej” 
Pan Janusz Szczepański wniósł o wykreślenie punktu 16. „Podjęcie uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości  położonej w Olimpinie.”. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Pana Wójta. Obecnych podczas 
głosowania było 13 radnych. Rada Gminy 12 głosami „za” (Bocheński Adam, Hermann 
Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski 
Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Słaboszewska 
Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), przy braku głosów „przeciw” i 
„wstrzymujących się” (nieobecni: Dojs Danuta, Wiśniewski Zbigniew) przyjęła wniosek. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Pana Janusza Szczepańskiego. 
Obecnych podczas głosowania było 13 radnych. Rada Gminy 12 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska 
Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, 
Słaboszewska Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), przy braku głosów „przeciw” 
i „wstrzymujących się” (nieobecni: Dojs Danuta, Wiśniewski Zbigniew) przyjęła wniosek. 
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Wobec braku innych uwag do proponowanego porządku obrad Przewodniczący Rady 
przedstawił go i poddał pod głosowanie. Obecnych podczas głosowania było 13 radnych. 
Rada Gminy 12 głosami „za” (Bocheński Adam, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak 
Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, 
Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Słaboszewska Wiesława, Szal Magdalena, 
Szczepański Janusz), przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” (nieobecni: Dojs 
Danuta, Wiśniewski Zbigniew) przyjęła porządek obrad w treści jak poniżej: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Ustalenie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 20 grudnia 2018 r. 
5. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy i działalności w okresie między 

sesjami. 
6. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i wnioski zgłoszone na sesji w dniu 20 grudnia 2018 r. 
7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa 

Wieś Wielka na 2019 r. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

„Kobylarnia VII”. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

„Chmielniki 1”. 
10. Podjęcie uchwały w    sprawie   przystąpienia   do   sporządzenia   zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Nowa Wieś Wielka. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji celowej spółkom wodnym 

działającym  
na terenie gminy Nowa Wieś Wielka, trybu postępowania w sprawach udzielania dotacji 
i sposobu jej rozliczenia. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości i warunków udzielenia bonifikat  
od wniesienia opłaty jednorazowej z tytułu przekształcenia prawa użytkowania 
wieczystego w prawo własności nieruchomości gruntowych, stanowiących własność 
Gminy Nowa Wieś Wielka. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości  położonej  
w Tarkowie Dolnym. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości  położonej  
w Nowej Wsi Wielkiej. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowa Wieś Wielka w 2019 r. 

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyznania dotacji przedmiotowej  
do wywozu ścieków komunalnych z nieruchomości osób fizycznych na terenie Gminy 
Nowa Wieś Wielka. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na prowadzenie w siedzibie 
Urzędu Gminy Nowa Wieś Wielka Ośrodka Zamiejscowego Wydziału Komunikacji 
Starostwa powiatowego w Bydgoszczy w zakresie rejestracji pojazdów. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie „Listu otwartego - stanowiska Związku Gmin Wiejskich 
Rzeczypospolitej Polskiej w sprawie  finansowania  zadań oświatowych przez 
samorządy”. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia  
z Miastem Bydgoszcz dotyczącego organizacji prac społecznie użytecznych  
na terenie Gminy Nowa Wieś Wielka. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zwołania zebrań wiejskich w sołectwach Gminy Nowa Wieś 
Wielka w celu dokonania wyboru sołtysów i rad sołeckich. 
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21. Podjęcie uchwały w sprawie wydzielenia rachunku dochodów w samorządowych 
jednostkach budżetowych Gminy Nowa Wieś Wielka. 

22. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnej strategii 
rozwiązywania problemów społecznych na lata 2011-2020.  

23. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Nowa Wieś 
Wielka z Miastem Świecie porozumienia dotyczącego kierowania do Mieszkania 
Chronionego mieszkańców z Miasta Świecie. 

24. Sprawozdanie z działalności GOPS za 2018 r. oraz analiza potrzeb w zakresie pomocy 
społecznej na rok 2019. 

25. Sprawozdanie z realizacji gminnego programu profilaktyki i przeciwdziałania 
alkoholizmowi i narkomanii za 2018 r. oraz założenia na 2019 r. 

26. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 
27. Wolne wnioski. 
28. Sprawy różne. 
29. Zakończenie obrad. 
 
Ad 4. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 20 grudnia 2018 r. 
Przewodniczący Rady poinformował, że sekretarzem obrad sesji w dniu 20 grudnia 2018 r. 
był Pan Jacek Kanadys, który oznajmił, że z protokołem się zapoznała i wnosi o jego 
przyjęcie.  
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z sesji  
z dnia 20 grudnia 2018 r. Obecnych podczas głosowania było 13 radnych. Rada Gminy 12 
głosami „za” (Bocheński Adam, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, 
Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, 
Rafiński Robert, Słaboszewska Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), przy braku 
głosów „przeciw” i 1 „wstrzymującym się”( Kin Joanna), (nieobecni: Dojs Danuta, 
Wiśniewski Zbigniew)   przyj ęła protokół Nr IV/18 z sesji z dnia 20 grudnia 2018 r. 
 
Ad 5. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy i działalności w okresie 
między sesjami. 
W okresie sprawozdawczym podjęto 9 uchwał, które przekazano do Wydziału Nadzoru  
i Kontroli Urzędu Wojewódzkiego, umieszczono na stronach Biuletynu Informacji Publicznej 
oraz wywieszono na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy. Uchwały związane z finansami 
Gminy przekazano do Regionalnej Izby Obrachunkowej.  
 
Uchwała nr IV/17/18 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 20 grudnia 2018 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Nowa Wieś Wielka na lata 2018-2027. 
Realizacja: Przekazano do Referatu Budżetu i Finansów oraz RIO. 
 
Uchwała nr IV/18/18 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 20 grudnia 2018 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa Wieś Wielka na rok 
2018. 
Realizacja: Przekazano do Referatu Budżetu i Finansów oraz RIO, a także jednostkom, 
których zmiany dotyczyły. 
 
Uchwała nr IV/19/18 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 20 grudnia 2018 r. w 
sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Wieś Wielka na 
lata 2019-2027. 
Realizacja: Przekazano do Referatu Budżetu i Finansów oraz RIO. 
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Uchwała nr IV/20/18 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 20 grudnia 2018 r. w 
sprawie uchwalenia budżetu gminy Nowa Wieś Wielka na rok 2019. 
Realizacja: Przekazano do Referatu Budżetu i Finansów oraz RIO. 
 
Uchwała nr IV/21/18 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 20 grudnia 2018 r. w 
sprawie zaopiniowania wyznaczonego obszaru Natura 2000 Dziki Ostrów (PLH040045) 
w granicach administracyjnych Gminy Nowa Wieś Wielka, na obszarze 
funkcjonuj ącego Rezerwatu Przyrody Dziki Ostrów i Obszaru Chronionego Krajobrazu 
„Ł ąki Nadnoteckie” 
Realizacja: Przekazano do Referatu Planowania Przestrzennego, Gospodarki Gruntami  
i Ochrony Środowiska. Dokument został przekazany do Generalnej Dyrekcji Ochrony 
Środowiska w Warszawie. 
 
Uchwała nr IV/22/18 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 20 grudnia 2018 r. w 
sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszarów w Brzozie, 
Kobylarni, Pr ądocinie i Nowej Wsi Wielkiej. 
Realizacja: Przekazano do Referatu Planowania Przestrzennego, Gospodarki Gruntami  
i Ochrony Środowiska oraz do publikacji (Dz. Urz. Woj. Kuj. Pom z 3 stycznia 2019 r. poz. 
41). Plan został opublikowany bez uwag Wydziału Nadzoru i Kontroli i jest dokumentem 
obowiązującym dla wskazanego obszaru. 
 
Uchwała nr IV/23/18 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 20 grudnia 2018 r. w 
sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2019 r. 
Realizacja: Przekazano do dokumentacji Rady Gminy. W 2019 r. Komisja prowadzi kontrole 
według przyjętego planu. 
 
Uchwała nr IV/24/18 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 20 grudnia 2018 r. w 
sprawie zatwierdzenia rocznych planów pracy komisji stałych Rady Gminy Nowa Wieś 
Wielka na 2019 r. 
Realizacja: Przekazano do dokumentacji Rady Gminy. W 2019 r. Komisje pracują według 
przyjętego planu. 
 
Uchwała nr IV/25/18 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 20 grudnia 2018 r. w 
sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Nowa Wieś Wielka na 2019 r. 
Realizacja: Przekazano do dokumentacji Rady Gminy. W 2017 r. Rada Gminy pracuje 
według przyjętego planu. 
 
W okresie sprawozdawczym Wójt wydał łącznie 20. zarządzeń, z tego spod znaku 0050 – 
jako organ Gminy – 15.  – spod znaku 120 – jako Kierownik Urz ędu – 5. 
 
Ad 6. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i wnioski zgłoszone na sesji w dniu 20 grudnia 
2018 r. 
Pisemne interpelacje nie zostały złożone, a odpowiedzi na wnioski udzielił Pan Sławomir 
Silecki.   
 
Ad 7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Nowa Wieś Wielka na lata 2018-2027. 
Pan Wójt wyjaśnił, że zmiany w Wieloletniej prognozie finansowej wynikają  
z zaplanowanych zmian w budżecie Gminy. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
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Obecnych podczas głosowania było 13 radnych. Rada Gminy 13 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kwiatkowska Anna, Majewski 
Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Słaboszewska 
Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), przy braku głosów „przeciw” i 
„wstrzymujących się” (nieobecni: Kin Joanna, Wiśniewski Zbigniew) podjęła uchwałę Nr 
IV/17/18 w powyższej sprawie. 
 
Ad 7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 
Nowa Wieś Wielka na 2019 r. 
Pan Wójt poinformował, że projekt uchwały omawiany był podczas wspólnego posiedzenia 
komisji. Następnie przedstawił uzasadnienie planowanych zmian i przesunięć w pomiędzy 
paragrafami klasyfikacji budżetowej. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 13 radnych. Rada Gminy 13 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska 
Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, 
Słaboszewska Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), przy braku głosów „przeciw” 
i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta, Wiśniewski Zbigniew)   podjęła uchwałę 
Nr V/26/19 w powyższej sprawie. 
 
Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
„Kobylarnia VII”. 
Projekt uchwały przedstawił Pan Ryszard Ładziński. Wyjaśnił, że zmiana planu dotyczy 
uszczegółowienia, które dostosuje plan do potrzeb inwestora. 
Pan Janusz Szczepański wyjaśnił, że Komisja Planowania Przestrzennego, Ochrony 
Środowiska i Rolnictwa zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 13 radnych. Rada Gminy 13 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska 
Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, 
Słaboszewska Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), przy braku głosów „przeciw” 
i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta, Wiśniewski Zbigniew)   podjęła uchwałę 
Nr V/27/19 w powyższej sprawie. 
 
Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
„Chmielniki 1”. 
Projekt uchwały przedstawił Pan Ryszard Ładziński. Wyjaśnił, że podobnie jak poprzednia 
zmiana, również ta dostosowuje zapisy planu do potrzeb inwestora. 
Pan Janusz Szczepański wyjaśnił, że Komisja Planowania Przestrzennego, Ochrony 
Środowiska i Rolnictwa zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 13 radnych. Rada Gminy 13 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska 
Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, 
Słaboszewska Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), przy braku głosów „przeciw” 
i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta, Wiśniewski Zbigniew)   podjęła uchwałę 
Nr V/28/19 w powyższej sprawie. 
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Ad 10. Podjęcie uchwały w    sprawie   przystąpienia   do   sporządzenia   zmiany 
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Nowa 
Wieś Wielka. 
Pan Ryszard Ładziński wyjaśnił, że istnieje potrzeba ujęcia w studium nowych zagadnień o 
charakterze regionalnym, takich jak rozbudowa dróg publicznych, modernizacja linii 
kolejowych, budowa portu intermodalnego, budowa farm fotowoltaicznych. Przedstawione  
zagadnienia mają istotny wpływ na politykę przestrzenną i lokalne możliwości 
zagospodarowania terenu.   
Pan Janusz Szczepański wyjaśnił, że Komisja Planowania Przestrzennego, Ochrony 
Środowiska i Rolnictwa zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 13 radnych. Rada Gminy 13 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska 
Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, 
Słaboszewska Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), przy braku głosów „przeciw” 
i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta, Wiśniewski Zbigniew)   podjęła uchwałę 
Nr V/29/19 w powyższej sprawie. 
 
Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji celowej spółkom wodnym 
działającym na terenie gminy Nowa Wieś Wielka, trybu postępowania w sprawach 
udzielania dotacji i sposobu jej rozliczenia. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Pan Wójt wyjaśnił, że według Prawa wodnego, spółki wodne mogą korzystać z pomocy 
finansowej z budżetów jednostek samorządu terytorialnego na bieżące utrzymywanie wód i 
urządzeń wodnych oraz finansowanie lub dofinansowanie inwestycji. Zasady udzielania 
dotacji celowej, a także tryb postępowania w sprawie udzielenia dotacji i sposobu jej 
rozliczania, określa w drodze uchwały organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego. 
Pan Janusz Szczepański wyjaśnił, że Komisja Planowania Przestrzennego, Ochrony 
Środowiska i Rolnictwa zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Obecnych podczas głosowania było 13 radnych. Rada Gminy 13 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska 
Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, 
Słaboszewska Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), przy braku głosów „przeciw” 
i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta, Wiśniewski Zbigniew)   podjęła uchwałę 
Nr V/30/19 w powyższej sprawie. 
 
(Na salę obrad przybył Pan Zbigniew Wiśniewski. Od tego momentu w sesji 
uczestniczyło 14 radnych) 
 
(Przewodniczący Rady zarządził kilkunastominutową przerwę w obradach) 
 
Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości i warunków udzielenia bonifikat  
od wniesienia opłaty jednorazowej z tytułu przekształcenia prawa użytkowania 
wieczystego w prawo własności nieruchomości gruntowych, stanowiących własność 
Gminy Nowa Wieś Wielka. 
Pan Ryszard Ładziński wyjaśnił, że Proponowana w uchwale wysokość bonifikaty jest 
analogiczna do bonifikat jakie ustawodawca wprowadził dla użytkowników wieczystych na 
gruntach Skarbu Państwa. Przyznanie bonifikat dla użytkowników wieczystych na gruntach 
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Gminy spowoduje wyrównanie sytuacji prawnej wszystkich użytkowników wieczystych 
gruntów przeznaczonych pod budownictwo mieszkaniowe. 
Pan Janusz Szczepański wyjaśnił, że Komisja Planowania Przestrzennego, Ochrony 
Środowiska i Rolnictwa zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 14 radnych. Rada Gminy 14 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska 
Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, 
Słaboszewska Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz, Wiśniewski Zbigniew), przy 
braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta,)   podjęła uchwałę 
Nr V/31/19 w powyższej sprawie. 
 
Ad 13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości  położonej  
w Tarkowie Dolnym. 
Pan Ryszard Ładziński wyjaśnił, że w trakcie projektowania budowy drogi w kierunku 
Świetlicy Wiejskiej w Tarkowie Dolnym okazało się, iż nieruchomość zabudowana 
oznaczona jako działka ew. nr 143/2 zajmuje część nieruchomości gminnej (drogi) 
oznaczonej jako działka ew. nr 141. W związku z powyższym nastąpiła konieczność regulacji 
tego stanu tak, aby zgodnie z prośbą zainteresowanych nie wyburzać części budynku 
wzniesionego na części  działki drogowej 
Pan Janusz Szczepański wyjaśnił, że Komisja Planowania Przestrzennego, Ochrony 
Środowiska i Rolnictwa zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 14 radnych. Rada Gminy 14 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska 
Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, 
Słaboszewska Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz, Wiśniewski Zbigniew), przy 
braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta,)   podjęła uchwałę 
Nr V/32/19 w powyższej sprawie. 
 
Ad 14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości  
położonej w Nowej Wsi Wielkiej. 
Pan Ryszard Ładziński wyjaśnił, że nabycie przedmiotowej działki umożliwi Gminie 
zaspokojenie zbiorowych potrzeb wspólnoty, uregulowanych ustawą o samorządzie 
gminnym, tj. budowy sieci dróg gminnych, organizacji ruchu drogowego, budowy 
wodociągów i zaopatrzenia w wodę, kanalizacji sanitarnej, oraz stworzy możliwość 
zaopatrzenia w energię elektryczną, cieplną i gaz. 
Pan Janusz Szczepański wyjaśnił, że Komisja Planowania Przestrzennego, Ochrony 
Środowiska i Rolnictwa zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 14 radnych. Rada Gminy 14 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska 
Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, 
Słaboszewska Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz, Wiśniewski Zbigniew), przy 
braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta,)   podjęła uchwałę 
Nr V/33/19 w powyższej sprawie. 
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Ad 15. Podjęcie uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowa Wieś Wielka w 2019 r. 
Pan Ryszard Ładziński wyjaśnił, że realizacja programu pomoże zapobiegać bezdomności 
zwierząt głównie przez kastrację i sterylizację.  
(Przebieg dyskusji odzwierciedla nagranie transmisji z sesji). 
Pan Janusz Szczepański wyjaśnił, że Komisja Planowania Przestrzennego, Ochrony 
Środowiska i Rolnictwa zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 14 radnych. Rada Gminy 14 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska 
Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, 
Słaboszewska Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz, Wiśniewski Zbigniew), przy 
braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta,)   podjęła uchwałę 
Nr V/34/19 w powyższej sprawie. 
 
Ad 16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyznania dotacji 
przedmiotowej do wywozu ścieków komunalnych z nieruchomości osób fizycznych na 
terenie Gminy Nowa Wieś Wielka. 
Pan Jacek Puszka wyjaśnił, że ustawa o finansach publicznych stanowi, że dotacja do 
odprowadzenia i oczyszczenia ścieków powinna zostać skalkulowana według stawek 
jednostkowych. Na podstawie tej ustawy zostaje wywołana uchwała, stanowiąca o dopłacie 
do jednego kursu beczkowozu asenizacyjnego w wysokości: 24,00 zł brutto. Natomiast, w 
związku z tym, że Zakład Gospodarki Komunalnej w Nowej Wsi Wielkiej posiada także 
samochody asenizacyjne o pojemności większej niż 4,50 m³, zasadne jest wprowadzenie 
zmiany w tym zakresie, co jest też zgodne z propozycjami zgłaszanymi przez mieszkańców. 
(Przebieg dyskusji odzwierciedla nagranie transmisji z sesji). 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 14 radnych. Rada Gminy 14 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska 
Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, 
Słaboszewska Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz, Wiśniewski Zbigniew), przy 
braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta,)   podjęła uchwałę 
Nr V/35/19 w powyższej sprawie. 
 
Ad 17. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na prowadzenie w 
siedzibie Urzędu Gminy Nowa Wieś Wielka Ośrodka Zamiejscowego Wydziału 
Komunikacji Starostwa powiatowego w Bydgoszczy w zakresie rejestracji pojazdów. 
Pan Wójt wyjaśnił, że dzięki uchwale możliwa będzie kontynuacja funkcjonowania Wydziału 
Zamiejscowego, co wpłynie na korzyść mieszkańców Gminy. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 14 radnych. Rada Gminy 14 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska 
Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, 
Słaboszewska Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz, Wiśniewski Zbigniew), przy 
braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta,)   podjęła uchwałę 
Nr V/36/19 w powyższej sprawie. 
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Ad 18. Podjęcie uchwały w sprawie „Listu otwartego - stanowiska Związku Gmin 
Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej w sprawie  finansowania  zadań oświatowych przez 
samorządy”. 
Pan Wójt wyjaśnił, że finansowanie oświaty w formie przekazywanej jednostkom samorządu 
terytorialnego subwencji oświatowej jest niedoszacowane. Poziom niezbędnego udziału 
środków własnych gminy w finansowaniu podstawowych działań oświatowych utrudnia 
prawidłową realizację innych zadań własnych i tym samym ogranicza jej rozwój. W związku 
z tym wydaje się uzasadnione, żeby, wobec wzrostu gospodarczego i zwiększonych 
dochodów Państwa, zostały zwiększone nakłady na edukację. Oprócz wysokości 
przekazywanych środków zasadne jest, wskazane w wystąpieniu Związku Gmin Wiejskich, 
przyjęcie bezpośredniego wypłacania wynagrodzeń nauczycieli z budżetu Państwa. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 14 radnych. Rada Gminy 14 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska 
Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, 
Słaboszewska Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz, Wiśniewski Zbigniew), przy 
braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta,)   podjęła uchwałę 
Nr V/37/19 w powyższej sprawie. 
 
Ad 19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia  
z Miastem Bydgoszcz dotyczącego organizacji prac społecznie użytecznych na terenie 
Gminy Nowa Wieś Wielka. 
Pani Małgorzata Ćwierdzińska wyjaśniła, że mieszkańcy Gminy, którzy znajdują się w 
szczególnie trudnej sytuacji społecznej, mają możliwość skorzystania z formy pomocy w 
postaci prac społecznie użytecznych. Mogą z tego skorzystać osoby zarejestrowane w 
urzędach pracy i nie posiadające prawa do zasiłku, a jednocześnie korzystające z pomocy 
ośrodków pomocy społecznej. Prace społecznie użyteczne są nie tylko formą pomocy 
finansowej, ale również mają na celu aktywizację zawodowo-społeczną osób bezrobotnych, 
poprzez wykonywanie prac na rzecz Gminy. Prace społecznie użyteczne  
są refundowane w wysokości do 60% ze środków Funduszu Pracy, zarządzanych przez 
Prezydenta Miasta Bydgoszczy. Pozostałe 40% kosztów realizacji prac społecznie 
użytecznych pokrywa Gmina. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 14 radnych. Rada Gminy 14 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska 
Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, 
Słaboszewska Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz, Wiśniewski Zbigniew), przy 
braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta,)   podjęła uchwałę 
Nr V/38/19 w powyższej sprawie. 
 
Ad 20. Podjęcie uchwały w sprawie zwołania zebrań wiejskich w sołectwach Gminy 
Nowa Wieś Wielka w celu dokonania wyboru sołtysów i rad sołeckich. 
Po przeprowadzeniu dyskusji ustalono z sołtysami następujące terminy zebrań wyborczych: 

1) Sołectwo Dziemionna  w dniu 18 marca 2019 r. o godz. 17:30, 
2)  Sołectwo Leszyce    w dniu 19 marca 2019 r. o godz. 16:00, 
3)  Sołectwo Nowa Wieś Wielka w dniu 19 marca 2019 r. o godz. 17:30,  
4)  Sołectwo Januszkowo  w dniu 20 marca 2019 r. o godz. 17:00, 
5)  Sołectwo Jakubowo   w dniu 20 marca 2019 r. o godz. 18:30,  
6)  Sołectwo Dobromierz  w dniu 21 marca 2019 r. o godz. 17:00, 
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7)  Sołectwo Brzoza   w dniu 21 marca 2019 r. o godz. 19:00, 
8)  Sołectwo Olimpin   w dniu 22 marca 2019 r. o godz. 17:30, 
9)  Sołectwo Nowe Smolno  w dniu 26 marca 2019 r. o godz. 17:30, 
10)  Sołectwo Prądocin    w dniu 26 marca 2019 r. o godz. 19:00, 
11)  Sołectwo Kolankowo  w dniu 27 marca 2019 r. o godz. 17:30,  
12)  Sołectwo Kobylarnia   w dniu 28 marca 2019 r. o godz. 17:30,   
13)  Sołectwo Nowa Wioska  w dniu 4 kwietnia 2019 r. o godz. 16:30, 
14)  Sołectwo Dąbrowa Wielka  w dniu 4 kwietnia 2019 r. o godz. 17:30, 
15)  Sołectwo Tarkowo Dolne  w dniu 4 kwietnia 2019 r. o godz. 19:00. 

Wobec braku innych uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i 
poddał pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 14 radnych. Rada Gminy 14 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska 
Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, 
Słaboszewska Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz, Wiśniewski Zbigniew), przy 
braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta,)   podjęła uchwałę 
Nr V/39/19 w powyższej sprawie. 
 
Ad 21. Podjęcie uchwały w sprawie wydzielenia rachunku dochodów w samorządowych 
jednostkach budżetowych Gminy Nowa Wieś Wielka. 
Pan Wójt wyjaśnił, że Wobec zaistniałych zmian w funkcjonowaniu jednostek budżetowych, 
wynikających z reorganizacji sieci szkół prowadzonych przez Gminę Nowa Wieś Wielka i 
poszerzenia katalogu źródeł ich finansowania, niezbędna jest zmiana dotychczas 
obowiązującej uchwały i dostosowanie jej postanowień do stanu faktycznego. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 14 radnych. Rada Gminy 14 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska 
Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, 
Słaboszewska Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz, Wiśniewski Zbigniew), przy 
braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta,)   podjęła uchwałę 
Nr V/40/19 w powyższej sprawie. 
 
Ad 22. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnej strategii 
rozwiązywania problemów społecznych na lata 2011-2020.  
Pani Grażyna Wojtera-Moskal wyjaśniła, że zmiany proponowane do Gminnej strategii 
rozwiązywania problemów społecznych na lata 2011–2020 niezbędne są dla 
uszczegółowienia zadań realizowanych przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Nowej 
Wsi Wielkiej w 2019 r. Harmonogramy załączone do niniejszej uchwały stanowią potrzeby i 
wyznaczają najważniejsze zadania do rozwiązania i finansowania w 2019 r. w obszarze 
pomocy społecznej, świadczeń rodzinnych, wspierania rodziny i pieczy zastępczej, dodatków 
mieszkaniowych, profilaktyki alkoholowej, narkomanii i przeciwdziałania przemocy. 
(Przebieg dyskusji odzwierciedla nagranie transmisji z sesji). 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 14 radnych. Rada Gminy 14 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska 
Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, 
Słaboszewska Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz, Wiśniewski Zbigniew), przy 
braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta,)   podjęła uchwałę 
Nr V/41/19 w powyższej sprawie. 



 11 

 
Ad 23. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Nowa 
Wieś Wielka z Miastem Świecie porozumienia dotyczącego kierowania do Mieszkania 
Chronionego mieszkańców z Miasta Świecie. 
Pani Grażyna Wojtera-Moskal wyjaśniła, że do zadań własnych gminy o charakterze 
obowiązkowym należy prowadzenie i zapewnienie miejsc w domach pomocy społecznej i 
ośrodkach wsparcia o zasięgu gminnym oraz kierowanie do nich osób wymagających opieki. 
Na terenie Gminy Nowa Wieś Wielka funkcjonuje Mieszkanie Chronione. Mieszkanie ma 
możliwość przyjęcia 12 osób. Burmistrz Miasta Świecie zwrócił się z prośbą o zawarcie 
porozumienia w sprawie kierowania mieszkańców Miasta Świecie do Mieszkania 
Chronionego w Nowej Wsi Wielkiej. Aktualnie Gmina Nowa Wieś Wielka dysponuje 
wolnym miejscem w Mieszkaniu Chronionym. 
(Przebieg dyskusji odzwierciedla nagranie transmisji z sesji). 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 14 radnych. Rada Gminy 14 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska 
Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, 
Słaboszewska Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz, Wiśniewski Zbigniew), przy 
braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta,)   podjęła uchwałę 
Nr V/42/19 w powyższej sprawie. 
 
Ad 24. Sprawozdanie z działalności GOPS za 2018 r. oraz analiza potrzeb w zakresie 
pomocy społecznej na rok 2019. 
Sprawozdanie przedstawiła Pani Grażyna Wojtera Moskal (Przebieg dyskusji odzwierciedla 
nagranie transmisji z sesji). 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie sprawozdania. 
Obecnych podczas głosowania było 14 radnych. Rada Gminy 14 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kin Joanna, Kwiatkowska 
Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, 
Słaboszewska Wiesława, Szal Magdalena, Szczepański Janusz, Wiśniewski Zbigniew), przy 
braku głosów „przeciw” i 1 „wstrzymującym się” (Wi śniewski Zbigniew), (nieobecni: Dojs 
Danuta,) przyjęła sprawozdanie. 
 
Ad 25. Sprawozdanie z realizacji gminnego programu profilaktyki i przeciwdziałania 
alkoholizmowi i narkomanii za 2018 r. oraz założenia na 2019 r. 
Przebieg dyskusji odzwierciedla nagranie transmisji z sesji. Złożono wniosek o zniesienie 
tego punktu z porządku obrad, gdyż sprawozdanie było załącznikiem do poprzedniego 
punktu.  
Obecnych podczas głosowania było 14 radnych. Rada Gminy 12 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Kwiatkowska Anna, Majewski 
Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Słaboszewska 
Wiesława, Szal Magdalena, Wiśniewski Zbigniew), przy braku głosów „przeciw” i 2 
„wstrzymujących się” (Kin Joanna, Szczepański Janusz), (nieobecni: Dojs Danuta,) 
wykreśliła punkt z porządku obrad.   
 
Ad 26. Interpelacje i zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 
Pan Edward Majewski wniósł o przyjrzenie się stanowi drogi w Leszycach prowadzącej  
do gospodarstwa Pana Siarkowskiego. 
Pan Wójt wyjaśnił, że problem jest znany, ale ze względu na pogodę równane drogi szybko 
wracają do złego stanu. 
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Pan Zbigniew Wiśniewski zapytał, czy znany jest rezultat odzyskania wadium za zakup 
nieruchomości od PKN Orlen. 
Wskazał również, że zbliża się wiosna i już należy przystąpić do prac porządkowych  
na ulicach. 
Poprosił także, aby zainstalować oświetlenie na przejściach dla pieszych na drodze 
wojewódzkiej nr 254. 
Przewodniczący Rady odczytał swoją pisemną interpelację następującej treści: 
„Szanowny Panie Wójcie, uważam, że jest kilka problemów nie cierpiących zwłoki, a ich 
rozwiązanie znacznie przyczyni się do poprawy bezpieczeństwa i warunków  życia 
mieszkańców gminy Nowa Wieś Wielka.  
Wnoszone interpelacje dotyczą następujących problemów: 

1. Proszę o jak najszybsze dokonanie przeglądu studzienek na wszystkich ulicach tak w 
Brzozie jak i w Nowej Wsi Wielkiej, bo stan niektórych zagraża bezpieczeństwu  
kierowców i pieszych. Część z tych studzienek nie odbiera wód opadowych, 
wymagają wyczyszczenia. Problem powyższy zgłaszałem już nie raz. 

2. Stan jezdni i poboczy ulicy Łabiszyńskiej oraz poziome znaki drogowe wymagają 
pilnej naprawy i odnowienia. Proszę Pana Wójta o interwencję w tej sprawie u 
zarządcy drogi. 

3. Zjazdy z DK 25 na drogi nieutwardzone nie są naprawiane systematycznie, a niektóre 
z nich w ogóle. Dotyczy to Brzozy Chmielnik i Januszkowa. Drugim problemem jest 
utrzymanie przejezdności drogi gruntowej przy ulicy Bydgoskiej od posesji numer 18 
do 24A i dalej do ulicy Leśnej. Jest to teren GDK iA. Proszę Pana Wójta o 
zainteresowanie tymi problemami dyrektora GDK iA w Bydgoszczy. 

4. W związku z dużym ruchem kołowym i pieszym w obrębie marketów i punktów 
usługowych, w tym poczty, proszę o wytyczenie i oznakowanie przejścia dla pieszych 
przez ulicę Kolejową, a także ponowienie prośby o budowę przejścia dla pieszych 
przez ulicę Łabiszyńską w obrębie Kolejowej u zarządcy drogi, proponuję też wizję 
lokalną radnych komisji rady gminy. 

5. Proszę po raz może szósty od siedmiu lat o wykonanie i ustawienie tablic 
informujących o pomniku  Powstańców Wielkopolskich i istnieniu mogiły w Brzozie, 
tym bardziej, że tablica o innym powstałym szlaku  postawiona była  „ od ręki”. 

6. Zwracam się po raz n-ty z prośbą o ustawienie tablicy z nazwą miejscowości Brzoza, 
przy ulicy Powstańców Wielkopolskich  w kierunku Przyłęk. 

7. W związku z powstałymi zabudowaniami przy ulicach Ptasiej i Kanarkowej i ze 
wzmożonym ruchem kurierów oraz porządkiem administracyjnym, proszę o 
ustawienie tablicy z nawą Brzoza i koniec Brzozy na pograniczu  ulic Ptasiej i 
Willowej. 

8. Od dobrych kilku lat na osiedlu Brzoza – Północ istnieje kanalizacja, niestety ruch 
wszelkiego rodzaju wozów asenizacyjnych w ostatnim czasie nie maleje. Proszę o 
podanie ilościowego i procentowego stanu przyłączy kanalizacyjnych na tym osiedlu 
oraz w pozostałych miejscowościach naszej gminy, a także wskazać problemy stojące 
na przeszkodzie do przyłączenia się większej ilości mieszkańców. 

 
9. W związku z licznymi pytaniami i prośbami mieszkańców o budowę lamp ulicznych 

w 2019 roku, proszę przedstawić stan realizacji zamówionych projektów na ich 
budowę oraz miejscowości i ulice, których dotyczą. 

10. Istnieje pilna potrzeba zbudowania rusztowania pod gniazdo bocianie znajdujące się 
na kominie na posesji przy ulicy Powstańców Wielkopolskich.  

11. Bardzo ważnym, ze względu na bezpieczeństwo pieszych i rowerzystów, problemem 
jest budowa ścieżki pieszo- rowerowej między Brzozą  a Przyłękami  wzdłuż  ulic 
Powstańców Wielkopolskich i Zabytkowej. Niezbędnym w tym względzie jest 
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nawiązanie współpracy z Wójtem gminy Białe Błota, o co w imieniu mieszkańców 
proszę Pana Wójta. 

12. W związku z podjętymi pracami wodociągowania i kanalizowania poszczególnych 
miejscowości naszej gminy chciałbym się dowiedzieć, na jakim etapie pozostają prace 
dotyczące założenia wodociągu  i kanalizacji mieszkańcom ulicy Bydgoskiej i 
Chmielnik. Problematyka ta powraca co kilka lat, lecz kończy się na dyskusjach i 
niemocy wykonawczej. Osobiście uważam problem ten jako pilny chociażby  z uwagi 
na trwające prace nad opracowaniem dokumentacji związanej z budową S10 i S25 
oraz przebudową DW254.” 

 
Ad 27. Wolne wnioski. 
Pani Małgorzata Lewandowska wskazała, że na terenie Gminy wzrasta problem ilości TIRów 
poruszających się po drogach gminnych. Poprosiła o umieszczenie w Kolankowie  
i w Prądocinie, przy zjeździe do Kolankowa znaków ograniczenia tonażu pojazdów. 
Pan Stanisław Szpera poprosił o odnowienie znaku wskazującego drogę do miejsca przecięcia 
się południka z równoleżnikiem. 
Następnie poprosił o utwardzenie drogi do przedsiębiorstwa Hobby. 
Pan Stanisław Szpera zapytał również jak jest wykorzystywany światłowód sfinansowany  
ze środków unijnych i jak jest możliwość podłączenia się do niego. 
Poprosił także o wyrównanie dróg na terenie sołectwa Nowe Smolno. 
Pan Jan Sojka podziękował, za budowę drogi Zakładowej w Januszkowie. Poprosił,  
aby ograniczenie tonażu na tej drodze nie dotyczyło maszyn rolniczych. Poprosił także  
o wystąpienie do GDDKiA, aby poprawić wjazd na drogę krajową nr 25. 
Przewodniczący Rady podziękował Zakładowi Gospodarki Komunalnej za równanie dróg. 
Poprosił także o zabezpieczenie baraków na terenie należącym do przedsiębiorstwa Beniamin, 
gdyż stwarzają one zagrożenie pożarowe. 
Poprosił także o interwencję w sprawie drogi krajowej na zakręcie w Chmielnikach, gdyż 
frezowanie tylko pogorszyło jej stan. 
Poprosił także o instalację nowego progu zwalającego na ul. Powstańców Wielkopolskich  
w kierunku Przyłęk. 
Poprosił również o naprawę drogi prowadzącej do oczyszczalni ścieków w Brzozie. 
Pan Zbigniew Wiśniewski podziękował Panu Wójtowi, Przewodniczącemu Rady i wszystkim 
zaangażowanym w organizację obchodów Rocznicy Powstania Wielkopolskiego.  
Podziękował Panu Włodzimierzowi Tomczakowi za organizację posiłku dla rowerzystów 
podczas rajdu do Łąk Studzienieckich.  
 
Ad 28. Sprawy różne. 
Przewodniczący Rady podziękował wszystkim zaangażowanym w organizację Rocznicy 
Powstania Wielkopolskiego i Bitwy o Brzozę. 
Następnie wskazał, że kolejna sesja odbędzie się 28 marca 2019 r. 
Pan Wójt poinformował, że w wyniku rozstrzygnięcia konkursu Dyrektorem Szkoły 
Podstawowej w Nowej Wsi Wielkiej została Pani Justyna Łukaszewicz, a w Brzozie Pan 
Aleksander Królikowski.  
Następnie zaznaczył, że w kwestii wadium Urząd jest w stałym kontakcie z Orlenem i prace 
nad jego odzyskaniem trwają. 
Pani Grażyna Wojtera-Moskal poinformowała, że Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej wraz 
z Policją podjął interwencję i zabezpieczył baraki po Beniaminie. 
Pan Jacek Kanadys wskazał, że 28 marca o 17:30 będą wybory sołtysa w Kobylarni i zapytał, 
czy nie będzie to kolidować z terminem sesji. 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że godzina sesji będzie wcześniejsza, aby móc zdążyć 
na zebranie wiejskie. 
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Pan Janusz Szczepański zapytał, jakie są plany w stosunku do budynku starego hotelu  
w Chmielnikach. 
Pan Wójt odpowiedział, że zgłoszenie o rozbiórce jest złożone w Starostwie. Trzeba teraz 
poszukać środków na jej realizację. 
 
Ad 29. Zakończenie obrad. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy podziękował 
wszystkim za udział w obradach i dokonał zamknięcia obrad V sesji Rady Gminy Nowa Wieś 
Wielka. 
 
Protokolant sesji    
 
Szymon Giżycki    


